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SST spowoduje wyelimi-
nowanie niektóryd1linii au-
tobusowych oraz ograni-
czenie liczby autobuSów. Z
jednej strony to wplynie ko-
rzystnie na ekologie, ale
mieszkancy prawobl7A!'Zn)'d1
dzielnic beda musieli poze-
gnat sie z dotycbc:z&'!lJwym
sposobem podIózowania w
kierunku lewobrzeza. Dla-
~? Do lamusa mialyby
odejsc tak popularnie
obecnie linie pospieszne.

Tramwaje
kontraau~~~usYti
KOMUNIKAOACzypouruchomieniu' ..

~

I
szcz

.

ea
.

'nskiegoszybkieg
.

~ T
.
r~m~

.

aju znikna . f
.

:

.

.

.

:

.

.

.

:

.

.

...

.

dotychczasowepolaczeniapospieszne? i~ I'

Zarzad Dróg iTransportu Miejskiego .
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p~chodzi ~stroznie do tych rewelacji, I I
.

.

Kale czekac, :~

Jak lIIOZ8byt
Zalozenia zostaly przed-

stawione w czasie VI k0nfe-
rencji naukowo technicznej
..Rozwójtrnnsportu publicz-
negowaglom.emcji szczedn-
skier. Niezbedne zmiany w
obsludze prawobrzeza

rzedstawiI dr inz. Stanislaw
~jer z Zachodniopomor-
sldego UniwelsytetuTedmo-
logicznego w Szczecinie.

-Z tego co mi wiadomo te
propozycje sa zbiezne ztym,
co proponuje Zarzad Dróg i
Transportu ~skiego -
mówi ~ - Dzis trasyau-
mbus6w l tramwaj6w poby-
waja sie od Bramy Portowej
do Basenu Gómiczego. Jezeli
beda sie pokrywac po uru-
chomieniu SST to bedzie to
~ likwidacja
liniI pÓspiesznycb to. k0nse-
kwencja budowy nowej linii.

Do likwidacji mialyby
pójsc linie pospieszne A(176
kuisów), B (184), D (47), E
(54).linia C (81kursów) mia-
laby :wstac sb6cona do Ba-
senu Górniczego. a linia G
(22) do petli 1\i:rlcusowa. W
~ szczytu liczba
busów linii A. Il, c. D. E. G
wynosi 27 (co 2 minuty i 13
sek..),co oznacza 4698 pasa-
zelÓW na godzine. D!a l"?:
równania Szczecinski :;zytJki
Tramwaj w godzinach
szczytu. w dzien powszedni
lna 30 b.usów na godzine (co
2 minuty Ialrs). co omacza
5880 pasazerów na godzine.

-Godziny poza szczytem,
15 kmsów na Rodzine. co 4
minuty kws. a liczba miejsc
udostepnianych w godzinie
(zdolnosc przewozowa) wy-
niesie 294()pasazeIów na go-
dzine - wyjasnia Stanislaw
MajerzZUT.

SSTspowoduje teZzmiany
w siatce polaczen autobusów ..

, zwyIclych. linia nr 54 za- -lIIepotol..ocl.'hlizoajelol'DtlkoID1DOmlazlciagtllnnlist_siedankJjnalpodstaqamiaal'llel~..-=tIluduJtmJDstanie sb6cona do petli 'fur - 165II11IIzl ID (1IiIZIljIcda)I bplIismJ D 240111inzllriunwaje lIisbpodIogowe do ebsIugi 1i11111IaID1RjowrdIaaPI ze, dalej
kmowa,podobnie6nianr84, oIh~plt..al.poipledlf'-uwmM.eltGac.!lJlJradnJ. ...--
73, 79. Unia nr 65 pojedzie .
zmienionatrasadopetli'fur- czacego komunikacji - tlu- zer6w.pajbaniz!ej komfor- b~7.Ostanieknmunilca-
Iwsowa.Aautobusynr55do- maa;y DariuszWoIoszczuk towyufSl:odkiein publicz- cyjnie spiimliZówaneJesli
jada tylko do przystanku Vi:ZDITM.- Zajmiesie tym nego transportu jakim caly potok pasazerów za-
,Gryfinska'. Z rozIdadu Zachodniopomorski Uni- mozna dostac sie z prawo- stanie skallalizowany w
miknie autobus linii nr 71. wersytetTedmo1ogiczny.Do brzeznych rejon6w miasta .szybkim"tramwaju.
linia 77pojedziezmieniona konca mku bedziemy mieli do samegocentrum- mówi -liw. !')~ Szybki
trasa prz.ez ulice Gryfinska. infonnacie. wjakispos6bpo- Bogdan RoggenbucJc ze sto- Tramwaj" bedzie dobrze
natomiast linia 64 zwiebzy winnatakooiunilcacjafunk- warzyszeniaKoUber.-Auto- sluzyl jedynie osobom za-
czestotliwosckwsówz3do5 Cjon!JW8C.Wtedy bedziemy busy posp,iesznesa'zn$o- tni~ bezposrednio
kursów. Bez zmian pozo. mogti rozII1awiac nie tyle o mila.. alternatywa dla przy jego trasie i uwazamy,
stana kwsy linii 66. szczegó1ach. ale przynajm- zawodnego i nieeIa$tyI:zneg ze dostosowywanie calej ko.

Zarzad Dróg i Thmsportu niej poczynic wstepne usta- transportu tramwajowego. munikacji autobusowej na
Miejskiego duInaczy. ze nic lenia. Powinnismy te komu- Nie zgadzamy sie na ,wpy- Prawobrzezu pod ta jedyna
nie jest jeszcze przesadzone. nikacje na prawobrzezu cbaniifi.;m1lL=miP.'rniesz- nowa linie tramwajowa jest
Jedno jest pewne. na prawo- zbudowac od poczatku. kanców Prawobrzeza do kG- szkodliwe i kosztochlonne -
brzezu siatka polaczen rzystania z tzw. ,Szybkiego dodajeBogdanRoggenbuck.
bedzie tworzona od nowa. ZostawcIe ~ 1iamwaju", bo to dowodzi je-

- RóWD.\1Iegiedo opraco- Stowarzyszenie Koliber dynie ~zeinwestycja ta DragIe"lej8daszybko
olwania PrograDlu Funkcjo- wyrazilo sw6jspneciwWUbec jest gIeb!)konicirllfiona. Nie Zda.rIieIIII3iIJ:tO$zaLemke,

naJno - Uzytkowego na par- proponowanydlZlnianzmie.. moze byc tak, ze na skutek' dziennikarza obywatel-
king Park&Ride (parking rzajacych do likwidacji badz poniesionych wydatków na skiegQ. linie pospieszne,

! mm.,~ i jedz" - urno- ograniczmiailosci. dlugoscii nietrafiony projekt wladze mimo swojej podwójnej
I ~cy zostawienie po- ~b.usówliniipo- miasta chca oszczedzac na ceny,sadlaczescipaglZerów
I jazdu I przesiadke na pojazd spiesmyd1. jakosci uslug swiadczonych bardzo atrakcyjne czasowo,
I Jcomunikacjizbiorowej- - Kursujacez Bukowego,mieszkancom! a bezkrvtvczne~e do
I J>nyp. red) i na petle na Thr- Slonecznego. Dabia czy od- Koliber zwraca uwage na próby icblikwidaCji moze

I
kusowa zlecilismy wyko- legiegI>OsiedlaJCas~- fakt. te~jakiejkolwjek skonczytsie~pro-
nanie opracowania doty- wegolinie sa wedlug pasa- awarii triikCji.cale Prawo- testem ze Stronypasazerów:

~~;l
S D l..t'rJ fl~

,
~

'iii. ~
- II!\'!'I-

r;a

<,
In r~iii )' .. ~ III

~ ~.. llIIII oc'
.... ~

.

"."iii . '" ~ 'lIP"

I!" iii' -"a,'l ,~ VII-.. -, -
CI III I~

~ II:!'

II

'"

lIi\I1i~ ~,

'l.. ...
.
.. ij'"
, ~ .lI1!!'IIi.

~'"

- Decydujac sie na SST
musimy' SI?Iilwic. by ten
tramwaj faktycznie byl
szybki i oferowa! standard
czasowy taki jak linia po-
spieszna - mowi pan Bar-
tosz. - Dzis na kazdym
skrzyzowanb1 w centrum
pojaz9.traci duzo czasu. SST
to nie tYlko odcinek 'furla.t.
sowa - Basen Górniczy.
Tramwaje powinny p~-
spieszyc np. chOCIazby
miedzy Brama Portowa a
Turzynem, bo dzis wlolcasie
tam po 20 kilometrów na
~ niezaleznie od pory.
60 sygnalizacja preferuje
ruch samochodOwy. Do
2020 roku powinno sie tez
przystapic do budowy linii
tramwajowej na Warszewo.
Krojenie calej komunikacji
na prawobrzezu pod 4--kilo-
metrowy odcinek linii
bedacy l etapem inwestycji
moze nie byc najlepszym
rozwiazaniem.
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Pozpb~ .niepasai.-:"'I
,Zdaniem profesora \\;Jj-

ciecha Bakowskiego z UlIi- lwersytetu Szczecinskiego.
pod WlgIedem technic:znym ,

~.o . cyjnymSSfbectz.ie
.

. noWaL
- tomiastsa obawym

60 - 80 procent obecnie jez-
dzacych pasazemw ,tam i na

~t".~~~~-llleJ- D1OWJpro ..........----
W Calymsystemie pominieto
sprawe ilu ,niepasazerów"
zostawi samoch6d ~
to jest najwazniejszy pro-
blem, bo W52'1:dziewswiecie
o to sie walcz): Plzesiada sie,
gdy umaja ze w stosunku do
samochodu UZ}'Skajawar-
tosc dodana.

Jak szacuje eksp!rt. pro-
blem kosztów w trakcji tram-
wajowej i. koszty stale wy~
nosza okolo 78-82 procent; a
zmienne to reszta.

- One wzrosna przy za-
kupie nowych swingów i
przy wydluzeniu linii - tIu-
~ {!rofesor BakowsId.-
W trakcji autobusowej to od-
powiednio 65 - 70 pmc:ent.

Ale tutaj koszty stale 2'.OStIlja
nie zmienione. a tylko

. . .. Przy-
>j ::r~~bedDe.

ale nikt nie skoJZYSta,bo nie
ma rozwiazania .strefy bez
samochodu" i SJIOWO.Inio-
nego mchu ot:aZ'informacji.
Problemów jest wiecej.. sa
one powia7Bl1e.a nie sa mz.
waZane.

r

To trafna konC8prIII
- Dr Majer przygotowal

bardzo trafue opracowanie i
propozycje schematu ~eci
komuni!wcyjnej autobusów
na Prawobrzezu - ZIIUWaZa.

Marek Goc, byly radny.- W
zasadzie nic dodai: nic ujac.
Zl) ITMwinien zastnsoWaCte
propozycje w praktyce.
Czytam nieb6re wypowiedzi
miIosników rzy innych osób.
zeby pozostawic siec linii au-
tobusowych pospiesznych.
ale to jest niemcjonaIne.

Zdaniem MaiicaQx:a. nie
po to modernizujemy za
okolo 100mln zl ciag tom- '
wisk wraz siecia trakcyjnai
podstacjamina ~
- Gdanskiej, budujemy za
165 mln zl SST i kupilismy za
240 mln zI tramwaje nisko-
podlogowe do obslugi linii
tramwajowych na Prawo-
brzeze. zeby dalej utrzy-
mywac ,pospiechy".

Na stwom!nie szybkiej m-
munikacji prawobrzeza z Je.
wobn.ezem wydaje sie okDIo
500 mln zl.

- W tym punkcie chwale
profesjonalizm dr. Maj~
jego kompetencje i zdoI.no§c
trafnej oceny rozwiazania

kwestii komunikacji prawo-brzeza z lewobrmzem -
mówi ekspert. - Niewat-
pliwie zwracam uwage. ze
celowym jest zwiekszenie
predkosci tramwajów 0bslu-
gujacych linie ssf do 70
km/b. wprowadzenie.przy-
stank6w na zadanie" na
Gdanskiej i wprowadzeoie
wieIkopojemnycb skladów
Kt4dtnalinie2. 7.8.abyuzu-
pelnic niskoJ)(ldloxowce
PESY po katem zdaTnosci
nrzewozowej. Uwazam tez.
t.e rozwazenia'bedzie -
lnagac ewentualne zwi':l-
szenie czestOtIMusci kurs0-
wania pojazdów w
szczególnosci na liniach 2. 8,
gdzie w szczycie kursuja ID

I

12 minut Byc moze celowym
.bedzie ich lau1Iowanie co 6

minut.


